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ZAPISNIK

Sednicom je predsedavao g. Nediat Daci, prcdsednik Skup5tine Kosova

ftoopredsedavajuii g.DZavit Haliti).

Predsedavajudi je konstatovao da sednici prisustvuje ukupno 89 poslanika i otvorio
sednicu.

Za sednicu je predloZen sledeii

DNEVNI RED

1. Usvajaaje dnevnog reda
2. Zapisnk sa pro5le sednice.
3. Drugo razmatranje Nacrta zakona o inspekciji rada na Kosovu (200219).

4. Energetska situacija na Kosovu
5. Postavlj anj e pitanja

1. Usvajanje dnevnog reda

Predsedavajuii je otvorio raspravu o predlogu dnevnog reda, u kojoj su udestvovali:
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Sabri Hamiti: U ime parlamentame grupe DSK zahtevam da se po hitnom postupku
uvrsti u dnevni red danaSnj eg zasedanja budiet Kosova i Zakon o budZetu Kosova u
2003. godini.

Flora Brovina: PodrZavam prediog prethodnog govomika, uz dodatak da se stavi na
dnevni red i pitanje otetih i nestalih lica u toku rata.

Hasan Meta: PodrZavam predloge obeju parlamentamih grupa s tim da predlaZem

proiirenje dnevnog reda sa novom tadkom i to pitanjem decentralizacije.

Ministar Ali Sadria: Skup5tinaje febala prvensweno da donese Zakon o budietu, pa
tek onda da usvoji budZet Kosova za 2003. godinu. TraZim da se rasprava o budZetu

Kosova odloZi za naredni dan, kako bi se pripremili potrebni materijali.

D ezair Murati: Zabinfi sam pokretanjem pitanja decentalizacije, jer se niko nije
konsultovao s predstavnicima boSnjadke zajednice o tome. Ovo pitanje treba da se

dobro pripremi, pa tek onda voditi raspravu o njemu najednom od narednih plenamih
zasedanj a.

Predsedavajudi: Jedinstvenje zahtev svih parlamentamih grupa da se uvrsti u dnevni

red pitanje budzeta Kosova. Stoga stavljam na glasanj e ovaj zahtev. Poslanici su se

aklamacijom izjasnlli za razmatrunj e pitanja budZeta Kosova za 2003 godinu na ovoj

sednici. Medjutim, pitanja koja su polcenuta od predstavnika parlamentamih grup4
prethodno treba da se pripreme, pa tek onda uzeti ih na razmakanje'

Hidajet Hiseni: Mnogo pitanja veije trebalo da se nadu na dnevnom redu prema

atributu<<hitnosti>, ali se nije tako postupilo. Medjutim, pitanja sa atributom>nedovna>,

kao itoje, recimo, pitanj e budZet4 sada se postavljaju kao hitna pitanja Ja sam vi5e

puta zahtevao da se pitanje budZeta razmatra na sednicama PredsedniStv4 ali moj

zahtev nije imao podr5ku ostalih dlanova. Grupa DPKje traZila da se uvrsti u dnevni

red i pitanj e funkcionisanja Skup5tine, ali to nije udinjeno zbog dega ima dosta

nesporazuma i drugih manjkavosti u radu ovog tela.

Bujar Dugolli: PodrZavam predloge parlamentamih grupa DPK i DSK , ali pitanja koja
se tretiraju na Skupitini treba da se okondaju ovde, ane da neko drugi odluEuje bez
saglasnosti Skup5tine, kao Sto je bio sludaj sa imenovanjem sudija i tu'Zilaca od strane g.

Stainera.



i. Zapisnik sa prolle sednice

Zapisnik je usvojen po5to nije bilo nikakvih primedaba.

1. Drugo razmatranje Nacrta zakona o inspekciji rada na Kosovu(br. 2002/9)

Predsedavaju6i je informisao poslanike o toku usagla5avanja amandmana na Nacrt
zakona o inspekciji rada i pozvao ih da glasaju o svakom amandmanu ponaosob.

Posle glasanja o predloZenim amandmanima j edan po jedan ustanovljeno je

Usvojeni su amandmani br. 1,2,3,4,5,8,9.1,10, 11, 12, 13, 14.1, 15, 16, 17, 18,

19,20.1,21,22,23,24,25,26,27,28,29,30,31,32,33,34,35.1,35.2,36,37,38,
39,40,41,42,43, i 44.
Odbijeni su amandmani br. 6,7 ,9.2, 14.2 i 20.2-

Predsedavajudi je stavio na glasanje Nacrt zakona u celini i, nakon prebrojavanja
glasov4 rezultat je bio sledeii

Za. 8

Protiv........0
UzdrZani.....l'

Predsedavajudi je konstatovao da je Skupitina Kosova uwojila Zakon o inspekciji
rada na Kosovu 2002/9.

. Posle toga dao je pauzu od pola sata.

Nakon pauze sednicom je predsedavao g. DZavit Haliti

4.Energetska situacija na Kosovu

Predsedavajudi je pozvao predstavnika Parlamentarne grupe DPK ( kao predlagada

ove tadke) da uzrne red.
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Fatmir Limaj: Posle 28 pismenih zahteva na5e Parlamentame gmpe, Predsedni5tvo je
prvi put uvrstilo u dnevni redjedan nai zahtev. PredsedniStvo nije dobro pripremilo ovu

tadku, te samim tim nije obavilo svoju duinost.



I ove godine Kosovo je zapalo u energetski kolaps koji prevazilazi granice gratlanske
tolerancije.Zato Skupitina treba da pretrese ovo pitanje na osnovu informacija o

energetskom stanju u EEK:kolika j e sada5nja proizvodnj4 koliko se energije uvozi ili
izvozi., iznos investicija i njihovo kori5ienje (efekti, promaSaji, zloupotrebe i sl.),
strategija i stvami izgledi EY',K za izlazak iz ove te5ke situacije i dr.

Ova tadka nije celovito priprerrljena. Stoga zahteva da Skup5tina ovlasti Komisiju za

trgovinu i industriju da traZi iscrpne informacije od EEK o svim tim pitanjima i, na

osnovu toga, izradi sveobuhvatni izveStaj o energetskoj situaciji na Kosow, pa tek onda

da raspravljamo o tome na narednom zasedanju Skup5tine.

Sabri Hamiti:Moraju se iznadi oblici prikupljanja informacija od nadleZnih, eksperata i
odgovomih 1ica, jer bi to obezbedilo da diskusija bude funkcionalnija i korisnija. Mene

zabrinjava dinjenica Sto poaosenu elektridnu energiju ne pla6aju potro5adi koji imaju
moguinosti za to, a posebno privredne organizacije i druge institucije.To je viSe pitanje

gradanske kulture. Trebalo bi da se unosi shvatanje kod svih potroSada da se mora

plaiati ono Sto se tro5i, naravno izuzimajuii socijalne sludajeve.

RamuS Haradinaj : Nespomo je da je energetska situacija na Kosow vrlo lo3a i zbog

toga ne moZemo biti rar.noduini. Parlamentama grupa Alijanse po&Zava inicijativu za

razmatranje ovog problema na Skup5tini i da odgovaraju6a skupitinska komisija tra
potrebne informacije od odgovomih ljudi u EEK, Vladi i civilne administracije OIIN-a
na Kosovu, VaZno je da se u ovoj situaciji javnost objektivno informiSe ita se

de5ava i kakvaje perspektiva snabdevanja elektridnom energijom, odnosno zaSto smo

zapali u takvu situaciju i kako 6emo izaAi iz o.ve kttze.

Dezair Murati: Ovo je jedan od najteZih problema sa kojim se suodavaju gradani

Kosova. Redukcije tri sata sa strujom, tri bez nje, su oteZale Zivot na Kosovu. U
javnosti kruZe razne informacije i glasine, paje nuZno da se SkupStina bavi time i da

objasni narodu Staje posredi. Ogromne svote su potrosene za nabavku generatora- Tim

novcem moglo je da se izgradi jedna nova termoelektrana.I mene zabrinjava to Sto

se ne pla6a potroiena struja. Moraju se iznalaziti efikasni oblici za napla6ivanje struje

od potro5ada.



O energetskoj situaciji na Kosow' problemima i na6inu izlaska iz ove telke situacije

povorii su i poslanici: ft'f^ftit l"giiflt' fu*lt S";ai* Ramadan Kelmendi' Berat

i-,;a Aeim Krasnici, H"'- M:";';^t;t*R"u"pi c*i Koci' Bajrus DZemalli'llaz

pireva" iirak celaj i Gani pr",.;;; Njth;r"tirm.i.i" su prilozene uz transkript.

Posle diskusije, Skup5tinaje zadtZllaKomisiju za trgovinu i industriju da traZi

informacije od odgovornih u.ffiK ;;;;"l"ceg rn'inistarstva i eksperata iz ove

oblasti i , na osnow toga, p"p";"-i l#soj o ttu'ij" o kome 6e se voditi rasprava na

#;il;i il;;j,"aii.i st'psti"i Kosova'

5. Postavljanje pitanja - odgovori ministara

5.1. Ministar Numan Bali6 je u pismenom obliku odg:Io'lo gtla Zytfije Hundozi o

l;j;i'I-"?1ii,il;"",:X,lf"i """"" 
ai ona nije bila zadovoljna odgovorom'

5.2. Ministar Jakup Krasniqi je piryeno-3ae311T^.q^tP* O**6iju na pitanje

uloge Agencije poverenistva'[osova i opStinike uprave u zaltiti svojine od

uzurpacija.

5.3. Ministar Reitep Osmani je odgovorio g'Ismajlu KurteBiju na pitanje o

ii;iil;il;it" I "ut-""1':u' 
Sagovor je priloZen transkriptu'

Nastavak sednice od 23' decembra 2003'godine'

6. Razmatranje budZeta Kosova

Predsedavajuii je pozvao Ministra za lrivredu- i finansije g'Ali Sadrija da podnese

;il;;;;dc* e o iudzet'' Kosova za 2003 ' 
godinu

Ministar Ali Sadrija : Predlog budZeta za ZlOl,g1linu omogu6ava informisanje

gf"r*i, i p"..t,ih agencij a' kao i da date vaie ocene'

Materiial rezervnog dela koji je dal uz nreaf o.S'-llltlenje od strane Centralne

;:1;il"1;;;-r'":i e" 'i^" 
Ministariwo dati poseban komentar'

Konsolidovani budZet Kosova za 2OO3 ' godinu prema stavkama izgleda ovako:

.,.ihort od carina 53,4 ^i;#";;;iiiv 
zi miliona' pretpostavljeni porcz 27

"#ii;;,;,p^ grantovr od donatora 25 miliona ewa'

ukun11\e""r'9it:i::;ff :rffifiT;i$Xi'i""u;;;;;i:i:lXh'"ilH::**i oredstavlja PoveeanJe z

iir;ffi;;;;p,wtni ptinoan' a samo 57o iz grantova donatora'

Ministar je izneo i podatke o agencijama - velikim potro5aiima konsolidovano

UoAZ"tu fo.ouu za 2003'godinu' i to:



Ministarstvo za rad i socijalnu zaZtitu 82.600.000. €
Ministarswo za obrazovanje rauku i tehnologiju 82.880.000.€
Ministarstvo za zdravstvo 61.920.000 €
Ministarstvo javnih sluZbi 19.800.000 €
Ministarstvo za transport i telekomunikaciju 22.890.000 €
BudZet za lokalnu vlast 141 miliona €.

I druga ministarstva imaju pove6aqie budZeta u odnosu na prethodnu godinu, a za
vanredne situacije je predvitlen iznos od 8.150.000 €.

Ekspoze ministra je dat u prilogu transkriptu.

Sabri Hamiti: Ekspoze ministra pruZa puno podataka o kojima moramo malo dublje
razmi5ljati. Bio bi dobro da se da jedna pauza za konsultaciju parlamentamih grupa o
predlogu budZeta Kosova za 2003.godinu.

Fatmir Limaj: Zehm da ziun: a) mogu li poslanici SkuStine svojim sugestijama da
uti6u na predloZeni budZet i b) koje su nadleZnosti odgovarajuieg ministarstva i
Vlade u sastavljanju predloga budZeta? Potrebna nam je pauza radi konsultacije
parlamentarnih grup4 ministra i predsednika Skup5tine, kako bi videli da li uopSte

wedi da diskutujemo o ovom pitanju.

Bujar Dugolli: Problemi su laupni Skupstina Kosova treba da ih re5ava i da

nedovede sebe pred svrieni iin. Ja sam za pauzu radi konsultovanja, a ne bih dao svoj
blagoslov za ovaj predlog budZeta koji zanemaruje Skup5tinu Kosova.

DZezair Murati : podrZavam prethodne govomike u zahtevu da se konsultuju
parlamentame grupe i dodu do konsenzusa za resenje ove situacije.

Predsedavajudi je dao pauz.u ia konsultaciju parlamentamih grupa. Posle pauze

pozvao je predsednika Komisije za budZet da informi5e o stavovima Komisije.

Haki Satri : Komisija za budZet se sastala u toku pauze i predlaZe Skup5tini slede6u

PREPORUKU

1. Skupitina Kosovaje trebala da odigra glavnu ulogu u izradi Predloga
uredbe.

2. Dokument je trebao da se preda Skupstini u obliku nacrta zakona ane
kao nacrt uredbe.

3. Skup3tina se ne slaZe sa rasporedom budZeta u tri dela: a) b:udi,et za

rezervisan nadieZnosti b), buldl,el za privremene institucije samouprave

na Kosovu i c) budZet za opitinu.



4 Ovi problemi ukazuju na potrebu hitnog dono5enja zakona o budZetu, to
jest zakona o upravljanju javnim finansijama i odgovomostima.

Preispitivanjem budZeta <cezervisanih pravo kao poseban deo, Sk-upBtina
isti6e daje preko 2 miliona evra predloZeno da se dodeli KpA a vile od
polovine tih sretstava alocira6e se na kompleks Trepd4 Sto je potpuno u
suprotnosti sa preporukama MMF, prema kojima ne treba odobriti
subvencije javnim i_druStvenim preduze6ima. Integralan tekst preporuke
je dat u prilogu kanslcipta.
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Predsedavajudi je otvorio raspravu u vezi sa postavljenim pitanjima.

Bujar Dugoli : Je rekao da parlamentama grupa ABK ima sledeie primedbe:
Mitrovica ima dva budZeta;.Trepda ima ve6i budZet od KZK; 2O,yo <<rizervisa,,og
budZetu je pod kontrolom Stajnera i o tome se ne daju nikakva podrobnija !
objainjenja gde se ta sretstva trose. pored ovih pitanja i mnoga druga vaZna pitanja
utidu da parlamentama grupa ABK ne podrZi na ovoj sednici Nacrt predloga budzeia

, za 2003.godinu. Zahtevamo od V1ade Kosova, nastavio je Dugoli, da izradi Nacrt' zakona o budZetu na osnol'u primedbi koja je dala Komisija za budZet i da se na
narednoj sednici o tome raspravlja.

sabri Hamiti : U ime parlamentame grupe DSK podrZavam preporuke Komisije za
budiet, koje smatram su5tinskim za razre5avanje problema u vezi sa usvajanjem
Nacrta budZeta.

Falmir Limaj: PodrZavam preporuke Komisije zabrdzet i predlaZem da se obrazuje
jedna komisija koja ie razjasniti nadleZnosti Skup5tine Kosova, Vlade i UNMIK_a a
zatim da ova Skup5tina podne sadrZajnij e da radi kako bi njene odluke bile
prihvatljive od svih.

Diezair Murati: Poslanici <ostalih zajednicu podrZavaju prepomku Komisije za
budZet i zahtevam da se eksperti iz ovih ?jednica ukljude u izradi n acrta zakorra .

U vezi sa ovom tadkom dnevnog reda izneli su svoje stavove i slededi poslanici:

Ramadan Kelmendi, Fatmir Reclepi, Arsim Bajrami, IbuS Jonuzi, Hydajet Hyseni,
DZevdet Neziraj, Blerim Baruti, Besa GadZeri, Flora Brovina, Sabit Rustemi, BedZet
Braj5ri, Edi Sukriu dhe Ali Sadriu, 6ije diskusije su rlate uz transkript.

SkupStinaje nakon rasprave usvojila preporuke Kor-nisije za budZef sa 74 glasova
ZA, bez ijednog glasa protiv i sajednim uzdrZanirr_
Sednica je zavrLena u 14.35

Predsednik Skupltine Kosova
Al<ademik NedZat Daci

S ekretarij at SkupStine


